
Protokół Nr 7/16 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony P.Poż.  

w dniu 23 września  2016r. 

 

     Posiedzenie Komisji trwało od godz. 900 do 1250, a jego tematem było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych pod obrady sesji.  

Podczas obrad przekazano członkom komisji zawiadomienie o kolejnej sesji 

oraz projekty uchwał (wcześniej przekazano je w formie elektronicznej); 

wszystkie materiały załączone zostały do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji; lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W spotkaniu uczestniczył także 

(jako obserwator) członek Komisji Rewizyjnej Stanisław Paszylk, który nie 

mógł uczestniczyć w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, której jest członkiem. 

W części spotkania uczestniczyli również insp.Barbara Bielewicz, Dyrektor 

ZGK Marcin Grubicki, Skarbnik Gminy Elżbieta Romot oraz Wójt Gminy 

Leszek Stroiński i Sekretarz Gminy Piotr Dobrzański. 

  

   Na wstępie Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła planowane zmiany w 

tegorocznym  budżecie gminy; pani  Skarbnik przedstawiła również planowane 

jeszcze zmiany dotyczące ZGK, a także zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

      Podczas krótkiej  dyskusji, w której dopytywano m.in.o powody 

przyjmowania różnych stawek dotacji dla BUS-ów dowożących dzieci do szkół 

-  wyjaśniono, iż są to różne pojazdy i z każdym z nich związane są różne 

koszty, w związku z czym stawki dotacji są w różnej wysokości. 

Członkowie komisji nie wnieśli zastrzeżeń do planowanych zmian w budżecie 

gminy oraz WPF. 

    

     W dalszej części spotkania  zapoznano się z kolejnymi projektami uchwał, 

dotyczącymi gospodarki odpadami komunalnymi.  

Pan Wójt podkreślił, że zmiany uchwał mają na celu dostosowanie ich zapisów  

do wprowadzonych zmian w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, celem są również działania w kierunku obniżania kosztów systemu 

gospodarki śmieciowej. 

 

     Insp.Barbara Bielewicz przedstawiła treść  projektu regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy; wskazane zostały różnice w stosunku do 

dotychczasowego regulaminu. Główne zmiany dotyczą prowadzenia selekcji 

odpadów komunalnych, częstotliwości oraz sposobu pozbywania się tych 

odpadów. 

     Dyr.ZGK Marcin Grubicki przedstawił uzasadnienie dotyczące określenia 

częstotliwości opróżniania zbiorników bezodpływowych -szamb (1 raz na 

kwartał) oraz osadów z przydomowych oczyszczalni ścieków. 

     Sekretarz Gminy zwracał uwagę na dotychczasowe rozwiązania dotyczące  

odbioru odpadów bio (odpady kuchenne) i zielonych (brązowy worek) oraz 

proponowane zmiany. Przedstawił również unormowania prawne dotyczące 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 



 2 

      Barbara Bielewicz zapoznała zebranych z opinią SANEPIDu dot. projektu 

regulaminu. Przedstawiła także zmienioną jeszcze treść § 19 regulaminu. 

     Podczas prowadzonej dyskusji omawiano również funkcjonowanie systemu 

oraz wysokość stawek za śmieci w gminach ościennych. 

      Wszystkie zgłoszone uwagi i wątpliwości zostały członkom komisji 

wyjaśnione. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

 

     Następnie p.Bielewicz omówiła projekt uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych. 

   Pan Wójt zachęcał aby firmy zajmujące się odbiorem śmieci zgłaszały się do 

przetargu, dzięki czemu byłaby szansa na konkurencyjność ofert; przedstawił 

również opinie mieszkańców odnośnie proponowanych zmian, wyrażane 

podczas wszystkich zebrań wiejskich.   

    Przewodniczący Komisji podkreślał, że proponowane zmiany zasad 

funkcjonowania system mogą powodować przenoszenie kosztów systemu 

bezpośrednio na mieszkańców – np.kosztów zakupu większych pojemników. 

    Pan Wójt informował również o wymaganych w systemie wskaźnikach 

poziomu odzysku oraz o konsekwencjach wynikających z ich nieuzyskiwania, a 

także możliwościach poprawienia tej sytuacji w związku z proponowanymi 

zmianami. 

    Sekretarz Gminy potwierdził potrzebę zakupu dodatkowego pojemnika na 

popiół w niektórych gospodarstwach domowych; zwracał jednocześnie uwagę 

na zmniejszaną wielkość odpadów zmieszanych, które są wiele droższe, a niżeli 

popiół, który byłby jednocześnie z nich wyselekcjonowany, a co za tym idzie 

koszty systemu byłyby niższe.   

    W dyskusji zwracano również uwagę na zapis dotyczący odbioru opon; 

wyjaśniono, iż chodzi tu o odpady z gospodarstw domowych (np.opony 

samochodu, roweru itp.), nie dotyczące np. prowadzenia działalności 

gospodarczej i rolniczej.  

     Po zakończeniu dyskusji przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

główne punkty proponowanych zmian: 

1) 

-za odbiorem śmieci 1 raz na miesiąc głosowała tylko 1 osoba; 

-za odbiorem śmieci 1 raz na 6 tygodni głosowała 1 osoba, 2 osoby wstrzymały 

się od głosu; 

w związku z powyższym Komisja nie wypracowała jednoznacznej opinii. 

2) 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowano propozycję odbioru popiołu 1 raz na 

miesiąc, w okresie grzewczym. 

3) 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowano propozycję wydzielania odpadów 

zielonych ze śmieci zmieszanych (odpady zielone trafiać będą na 

kompostowniki lub PSZOK). 
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    Dalej p.Barbara Bielewicz przedstawiła treść uchwały w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; wyjaśniła jednocześnie, iż zmiana związana jest jedynie z 

wprowadzeniem w § 1 ust.1 zapisu, że opłatę uiszcza się z góry. 

   Członkowie Komisji zaopiniowali pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały. 

 

     Po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości uiszczania opłaty za śmieci oraz krótkiej dyskusji dotyczącej celu jej 

wprowadzania, a także przypadków powodujących obowiązek wypełniania 

przez mieszkańców nowej deklaracji – projekt ten zaopiniowano jednogłośnie, 

pozytywnie. 

 

   Następnie  Pan Grubicki omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki 

jednostkowej dotacji przedmiotowej na dowożenie dzieci do szkół; jak wyjaśnił 

po przeanalizowaniu potrzeb (planów lekcji) dowozu dzieci do szkół w nowym 

roku szkolnym, niezbędnym stało się dowożenie dzieci dodatkowym 

samochodem osobowym (9-miejscowym), który obok dotychczasowych 

autobusów, będzie wykorzystywany do dowozu uczniów. 

      Projekt powyższej uchwały zaopiniowano pozytywnie, jednogłośnie. 

 

    Dalej p.Barbara Bielewicz omówiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości gruntowej w Dziednie, której nabyciem zainteresowana jest 

osoba użytkująca ten grunt, na poszerzenie swojej nieruchomości. 

     Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do tego projektu uchwały. 

 

      W dalszej części Dyr.ZGK Marcin Grubicki poinformował o przygotowanej 

- na wniosek radnych-  Analizie kosztów funkcjonowania Gminnego Systemu 

Gospodarki Odpadami w Gminie Sośno przy założeniu wykonywania usług 

przez samorządowy zakład budżetowy ZGK; dokument ten wszyscy członkowie 

otrzymali celem jego szczegółowego przeanalizowania, jest również 

załącznikiem niniejszego protokołu. 

    Przewodniczący Komisji podkreślił wagę tego opracowania, wyraził 

przekonanie, iż będzie on pomocny w dalszych dyskusjach dotyczących systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 

      Następnie zapoznano się z projektem uchwały dotyczącym zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Tuszkowo. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do tego projektu uchwały. 

 

      W dalszej części podjęto dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy (skargę uznaje się za bezzasadną). 

      Członek Komisji M.Wegner wyraziła pogląd, iż zawarte w projekcie 

uchwały rozstrzygnięcie niedokońca odzwierciedla opinię Komisji Rewizyjnej, 

która zwracała uwagę, iż skarżąca zmuszona była sama dzwonić w celu 

uzyskania informacji (skarżąca zgłasza pretensję o to, że nie otrzymała 

informacji od Wójta).  



 4 

Radna sugerowała również przeprowadzenie ewentualnie konfrontacji w tym 

zakresie. Radna stwierdziła ponadto, że dyskusję w tej sprawie pominięto 

podczas ostatniego posiedzenia Komisji  Rewizyjnej. 

    Członkowie Komisji uznali, iż proponowane przeprowadzenie konfrontacji 

byłoby tu bezzasadne. 

     Sekretarz Gminy przypomniał, iż głównym aspektem złożonej skargi był 

fakt, iż skarżąca nie otrzymała odpowiedzi na wniosek oraz, że Wójt nie 

wykazuje zainteresowania sprawą dowożenia dzieci skarżącej do szkoły. 

Komisja Rewizyjna rozpoznawała ten temat i wyraziła opinię, iż skarga jest 

bezzasadna – projekt uchwały został przygotowany w oparciu o opinię Komisji 

Rewizyjnej; Komisja potwierdziła (na podstawie przedłożonej notatki 

służbowej) przekazanie skarżącej informacji telefonicznie. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił również, iż Kierownik Oświaty w ramach 

udzielonego przez Wójta upoważnienia, realizuje wszystkie sprawy dotyczące 

funkcjonowania oświaty na terenie gminy; co za tym idzie działa w imieniu 

Wójta. 

    Odpowiadając na zgłaszane pytania odnośnie udziału skarżącej w obradach 

sesji poinformowano, iż Przewodnicząca RG poinformowała skarżącą, że skarga 

rozpatrywana będzie podczas sesji wrześniowej oraz, że odpowiedź o sposobie 

rozpatrzenia skargi udzielona zostanie do końca września br. 

    Uczestniczący (jako obserwator) w posiedzeniu Komisji członek Komisji 

Rewizyjnej –S.Paszylk nie zgłosił żadnych uwag do powyższego projektu 

uchwały. 

    Członkowie Komisji zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, przy jednym 

głosie wstrzymującym się. 

 

    W dalszej części spotkania Sekretarz Gminy poinformował o tworzeniu przez 

Wójta Zespołu do spraw rewitalizacji, stanowiącego społeczny organ 

konsultacyjny Wójta Gminy; Zespół ten powołany zostanie na czas 

przygotowania i realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji. W jego skład 

wchodzić będą przedstawiciele Rady Gminy, merytoryczni pracownicy 

gminnych jednostek organizacyjnych, przedsiębiorcy, organizacje pozarządowe 

oraz mieszkańcy obszaru rewitalizowanego.  

 

    Następnie Przewodniczący Komisji przedstawił odpowiedź Dyrektora 

Agencji Nieruchomości Rolnych na interpelacje dotyczące sprzedaży gruntów 

rolnych, zgłoszone podczas sesji czerwcowej przez członków Komisji 

Rolnictwa (w załączeniu). 

    Po krótkiej dyskusji, w której podkreślano iż odpowiedź ta zawiera 

nieścisłości. Komisja nie zgadza się z taką odpowiedzią nt. przeprowadzonej 

przez Agencję sprzedaży gruntów rolnych. 

 

       Członkowie Komisji zapoznali się również  z informacją dotyczącą wykazu 

cmentarzy znajdujących się na terenie Gminy Sośno (czynnych i nieczynnych); 

informacja ta stanowi załącznik niniejszego protokołu. 
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     Przewodniczący zwracał uwagę, iż informacje powyższe będą pomocne w 

określeniu osób zarządzających tymi miejscami oraz osób właściwych do 

ponoszenia ewentualnych kosztów uporządkowania tych miejsc, co jest 

niezbędne. 

    W prowadzonej dyskusji omówiono potrzeby, możliwości jak i trudności 

realizacji tego typu przedsięwzięć.  

     Sekretarz Gminy omówił podejmowane działania dotyczące wyjaśnienia 

własności nieczynnego cmentarza w Wielowiczu. 

     Radna K.Raźna przedstawiła swoje obawy dotyczące możliwości 

uporządkowania takiego terenu w Tuszkowie znajdującego się w pobliżu pałacu. 

      Wskazywano potrzebę przynajmniej zabezpieczenia i odpowiedniego 

oznaczenia tego typu miejsc. 

 

      Na koniec Przewodniczący Komisji przedstawił informację Wójta dotyczącą 

przystąpienia do opracowywania projektu budżety na 2017 rok. 

  

       Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 

 
                                                                                   Przewodniczący Komisji  

                                                                                                        Ryszard Badziński 

Prot. insp.Jolanta Lapke                                             


